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Med bakgrunn i at Mattilsynet og Miljødirektoratet holdt en presskonferanse om 
sin anbefalingen om hva som bør skje videre i bekjempelsen av skrantesjuke hos 
villrein på Hardangervidda, ble det holdt en orientering om dette på starten av møtet. 
Mattilsynet og Miljødirektoratet mener det ikke er tilrådelig å gjennomføre 
ekstraordinære uttak av villrein vinteren 2022. Tilrådningene er i tråd med de lokale 
innspillene i saken. 
 

 

Sak 27/21: Meldinger 
 

Saksdokument:   

2021.04.23.001.5.Anbefaling villreinkvote Hardangervidda 2021. Hardangervidda Villreinutvalg 

2021.04.28.001.1.Anbefaling til LMD og KLD. Mattilsynet 

2021.05.03.612.1.Søkerliste villreinjakta ØNF 2021 

2021.05.28.141.9.Søknad om tilskot til kulturarrangement- Eidfjord Fjellstyre 

2021.06.16.650.Søknad om bruk av påhengsmotor i Steintjønn Åse Berit Løitegård. Brev inn 

2021.06.19.123 Vedtak Brønnøysundregisterene 

2020.06.17.650.Søknad om bruk av påhengsmotor i Steintjønn Oluf Fønnebø. Brev inn 

2021.07.01.650.Tillatelse til bruk av påhengsmotor i Steintjønn Oluf Fønnebø. Brev ut 

2021.07.01.650.Tillatelse til bruk av påhengsmotor i Steintjønn Åse Berit Løitegård. Brev ut 
2021.07.07.612.2.Svar på søknad om godkjenning av vald på elg og hjort- Øvre Numedal Statsallmenning 
- 3_6 

2021.07.13.001.5.Invitasjon fagdager villrein 2021. Villreinrådet i Norge 

2021.08.11.001.4.Invitasjon til jubileumskonferanse Hardangervidda Nasjonalpark 40 år 

2021.08.17.001.1.Informasjon om nye digitale funksjoner i Hjorteviltregisteret 

2021.08.26.001.4.Anmodning om uttalelse. Søknad om nytt driftshusvære,  Hansbu ved Langesjøen 

2021.09.02.001.4.Ettersending av dispensasjonssøknad. Hansbu ved Langesjøen 

2021.09.07.001.5. Rapport vedlikehold Skrykken Jegerbu. Slepestyret 

2021.09.07.001.5. Rapport vedlikehold sideslepe til Krossvatn. Slepestyret 

2021.09.08.016.Invitasjon til å delta i forprosjekt. Ikke-høstingsbaserte aktiviteter. NFS 

2021.09.14.123. Regnskapsrapport pr 31.08.21. URS 
2021.09.14.001.1.Villrein tatt av snøras ved Sinnhovdavatnet på Hardangervidda våren 2021 - Notat fra 
SNO 

2021.09.14.001.1.Informasjon til beitebrukerne i Hardangervidda. Mattilsynet 

2021.10.01.001.1. Bestillingsbrev-Håndtering av klassisk skrantesjuke på Hardangervidda 

2021.10.19.001.4.Dispensasjon og tilltelse til tiltak. Hansbu ved Langesjøen 

2021.10.29.016.Oppsummering frå 40årsmarkering av Hardangervidda nasjonalpark. Eidfjord Fjellstyre 

2021.10.31.001.5.Felles innspill vedr cwd. Villreinnemnda og villreinutvalget 

2021.11.01.33.Rapport beitesesongen 2021. Bjordalsdrifta beitelag 

2021.11.05.001.2.Regional plan for Hardangervidda_orientering om sluttfasen og endelig plan.Viken FK 

2021.11.08.001.2.Referat fra møtet i Hardangerviddarådet 4. nov 2021 

2021.11.10.016.Handtering av CWD på Hardangervidda. Brev fra Eidfjord fjellstyre 

2021.11.10.001.5.Invitasjon høstmøte Hardangervidda 2021 
2021.11.10.001.4.Politisk uttale frå Hardangerviddarådet om vidare handsaming av skrantesjuke på 
Hardangervidda 
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Saksutredning: 

 

Forslag til vedtak:  
Ingen 
 
Referat: 
Sekretær hadde en orientering og gjennomgang av postlisten for styret. 
 
Vedtak:  
Fjellstyret tar postlisten til orientering 
 
 

Sak 28/21: Status økonomi 
 

Saksdokument:   

2021.09.14.123. Regnskapsrapport pr 31.08.21. URS 
 
Saksutredning: 

Av regnskapsrapport pr 31.08.21 ser det ut til at fjellstyret vil få en god omsetning i 
år. Alle inntektene vil ikke være klare før i desember og utgiftene vil først være klare i 
januar. Uavhengig av dette viser resultatet en inntekt på kr 1480210,- og utgifter på 
kr 969310,-  
Pr 01.10 lå tjenestekjøpet innenfor budsjettert ramme, men med gjenstående arbeid 
kan man forvente at man går noe ut over rammen. Som tidligere år er det for fiske 
knyttet usikkerhet på hva resultatet vil være for fjellstyret. Men salgstallene via 
inatur.no viser et økende nettsalg så man kan forvente en generell økt omsetning 
også på fiske.  
 
  
Forslag til vedtak:  
Ingen 

 
Referat: 
Sekretær hadde en gjennomgang av regnskapet. Av de foreløpige tallene kan det se 
ut som fjellstyret får et av de beste driftsresultatene på mange år. Endelig resultat vil 
først foreligge i januar/ februar. 
 
Vedtak:  
Fjellstyret tar orientering til etterretning 
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Sak 29/21: Evaluering småvilt og villreinjakta 
 
Saksdokument:   

Ingen 

Saksutredning: 

Årets villreinjakt har vært etter forholdene gitt god uttelling for allmenningen. Etter 
mange år med sønnavær fikk vi i år nordlige og østlig vind i deler av jakta. Dette har 
resultert i den beste felling vi har hatt på mange år. I tabellen under er 
fellingsresultatet angitt. Grunnet samjaktsavtalene med Ulvik SA og 
Landbruksselskapet er det som er felt og skåret kort på holdt utenfor ØNF sine egne 
resultat. Vi har dessverre ikke sammenstilt fellingsresultatene for alle årene tilbake i 
tid. Men for å sammenligne ble det i 2014 kun felt to dyr på samjaktskort og det vil si 
en total felling på 204 dyr i 2014 mot 213 dyr i år. 

 

  ØNF  Ulvik Landbrukssel. Sum  

Bukk 2,5+ 48 3 5 56 

Bukk 1,5 5 1 0 6 

Simle 2,5 

+ 83 
5 3 91 

Simle 1,5 2 0 2 4 

Bukkekalv 19 4 6 29 

Simlekalv 21 2 4 27 

Sum 178 15 20 213 

 

 

 
Figuren viser antall felte dyr på egne kort(HA55) siste 10 årene. 
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Figuren viser fellinger fordelt på dato gjennom jakta 
 

 
Utklipp fra Dyreposisjoner.no som viser bevegelsene på alle merka individ gjennom 
jakta(10.08->07.10) 
 

Som resultatene viser har været og trekk på dyra stor betydning for felling på vårt 
areal. Selv om det var perioder med dyr på nordsiden av Lågenvassdraget er 
hovedtyngden av bevegelse for vår del sør for Lågen og Bjornesfjorden. Men at vi 
hadde dyr så langt nordøst som til Bjordalsnutan i år var gledelig da dette ikke har 
skjedd på veldig mange år i jakta.  
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Når det gjelder småviltjakta har det ut fra tilbakemeldingene virket som vi har hatt et 
meget godt år med fugl. Som antatt etter resultatene fra takseringene til Eidfjord var 
det noe mer skrint vestover i allmenningen. Men også her har jegerne rapportert om 
gode fellingsresultat og bra med observasjoner av fugl. Fellingsresultatene er ikke 
klare da vi mangler rapport fra utstedt sesongkort men mye tyder på at vi er godt på 
linje med det som ble felt av fugl i fjor. Fjellstyret får svært mange gode 
tilbakemeldinger og fine og utfyllende jaktrapporter fra jegerne.   

 

Forslag til vedtak:  
Ingen 
 
Referat: 
Sekretær hadde en gjennomgang av tallene fra jakta. Tallene fra kalvetellingene og 
høstens strukturtelling kom sammen med Mattilsynets og Miljødirektoratet sin 
anbefaling ift CWD å vinteruttak av bukk. Selv med begrensningene koronaen har 
medført virker det som bruken av hyttene og hytteutleien har foregått problemfritt i 
høst av de tilbakemeldingene fjellstyret har fått. 
 
Vedtak:  
Fjellstyret tar orientering til etterretning 
 

Sak 30/21: Åpning av vinterjakt på rype   
 
Saksdokument:   
Ingen 
 
Saksutredning: 

Grunneierne har beholdt muligheten for å åpne for rypejakt fram til 1.3. 
Fjellstyret fører en aktiv rypeforvaltning og har i de to foregående årene åpnet for 
vinterjakt på rype grunnet god bestand av fugl. Med referanse i forrige sak og årets 
resultater fra takseringene har vi hatt en kjempesesong på allmenningen med svært 
god tetthet av rype. Som de tidligere årene viser blir det felt svært lite rype under 
vinterjakt. Erfaringene fra andre områder som har vinterjakt, viser at en svært liten 
andel av det totale uttaket skjer på vinteren. Det anslås om lag 1 % av totalfellingen. I 
ett stort område felte jegerne 0,4 ryper pr. jaktdag. Årsaken til dette er korte dager og 
at rypa freder seg selv p.g.a. vanskelige jaktforhold. Gjennom vinterjakta 2021 ble det 
felt 28 liryper og 21 fjellryper. Det ble solgt 15 dagskort, 6 stk. 5 dagers kort og 8 
ukeskort. 
 
Vinterjakt i tiden 1.1. – 29.2.20 gir en godt tilbud til jegere og vil være med på å holde 
jaktformen i hevd. En utvidelse av jaktsesongen medfører en marginal økning i 
beskatning av bestanden.  
 
Det er mange forhold omkring villreinen i år som kan medføre endringer for planlagt 
vinterjakt på rype. Alt avhenger av hva som faktisk blir bestemt rundt håndteringen av 
CWD-situasjonen på vidda. En konsekvens kan være at det blir innført 
ferdselsrestriksjoner. Men som tidligere vedtak viser forutsetter en jakta at det ikke er 
villrein i området og slik sett vil dette om mulig kunne gjennomføres selv med f.eks 
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innføring av ferdselsrestriksjoner gjennom året. Det foreslås med bakgrunn i 
rypebestanden og evt forutsetninger om å ta hensyn til villrein at vedtaket videreføres 
i år. For de som kjøper kort via inatur er det åpnet for jakt på smårovvilt som 
kråkefugl og rødrev på samme jaktkort.  
 
Referat: 
Med tanke på at det nå foreslås å ikke gjennomføre vinterjakt på villrein ønsker 
fjellstyret å gjennomføre flere tiltak får å begrense ferdselen på vidda i vinter. 
Følgende tiltak vil bli gjennomført for å bidra til å begrense ferdselen i fjellet vinterstid: 
Alle hyttene stenges for utleie, med unntak av nødvendig bruk ifm transport eller 
vedlikehold. Det åpnes ikke for vinterjakt på rype i januar og februar. 
 
Forslag til vedtak:  
Øvre Numedal Fjellstyre åpner ikke for vinterjakt på rype vinteren 2022. Fjellstyrets 
hytter stenges for utleie vinteren 2022. Vedtaket begrunnes med et ønske om å 
begrense ferdselen i fjellet nå i vinter med hensyn til villrein. Fjellstyret ønsker å bidra 
til en felles dugnad på Hardangervidda for å gi villreinen ro og bedre villreinens 
arealbruk. 
 
Vedtak:  
Øvre Numedal Fjellstyre åpner ikke for vinterjakt på rype vinteren 2022. Fjellstyrets 
hytter stenges for utleie vinteren 2022. Vedtaket begrunnes med et ønske om å 
begrense ferdselen i fjellet i vinter med hensyn til villrein. Fjellstyret ønsker å bidra til 
en felles dugnad på Hardangervidda for å gi villreinen ro og bedre villreinens 
arealbruk. 
 
Enstemmig vedtak 
 
 

Sak 31/21: Eventuelt 
 
Saksdokument:   
Ingen 
 
Saksutredning: 

- Brev fra SNO: Samarbeid om bekjempelse av CWD 
- Brev fra Eidfjord fjellstyre 
- Invitasjon til høstmøte 04.12 
- Planlegging av neste fjellstyremøte 
- Jegerkafe 
- Tildelte midler til Vegarhovd og Jegerbu. Gjennomføring vinter 2022. 
- Sak i villreinutvalget- forslag til endring av sammensetning 
- Kontorsituasjon ØNF 
- Høring ny hundelov 

 
 

Forslag til vedtak:  
Ingen 
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Referat: 

- Med bakgrunn i at det ikke skal gjennomføres vinteruttak på bukk i vinter 
trengs det på dette tidspunktet ikke noen videre oppfølging på brevet fra 
Eidfjord eller brevet fra SNO.  

- Det kjøres en felles påmelding til høstmøtet 
- Fjellstyret holder fjellstyremøte med julemiddag onsdag 15.12 på Rødberg 

hotell. Alternativt avholdes mandag 13.12 om det ikke er tid og plass onsdag 
15.12 

- Etter nesten to år med koronarestriksjoner jobber fjellstyret mot å starte opp 
igjen med fjellstyrekafeer. Det planlegges å gjennomføre en fjellstyrekafe 
våren 2022.   

- Fjellstyret har mottatt midler til skifte av vinduer på Jegerbu og Vegarhovd. I 
tillegg har vi fått støtte til å ta igjen gulv med stubbloft på Jegerbu, men 
grunnet lekkasje i taket må dette prioriteres i vinter. Stubbloft/ gulv utsettes til 
neste år. Vi ønsker å åpne opp for at disse jobbene tas på dugnad. Fjellstyret 
lyser ut oppdragene og håper at det vil være noen med egnede kvalifikasjoner 
som vil påta seg jobbene. 

- Styreleder hadde en gjennomgang av saken om endring av sammensetningen 
i villreinutvalget. Saken ble drøftet på møtet og tas opp i styremøte i FH neste 
fredag. 

- Saken angående kontor og lager til Fjellstyret ble tatt opp på møtet. Saken 
avventes inntil det foreligger evt. reelle tilbud og muligheter. Spesielt med 
tanke på lagermuligheter. 

- Fjellstyret støtter uttalen til Fjellstyresambandet, men ønsker å sende eget 
brev for å underbygge viktigheten av at man ikke gjør endringer i Hundelovens 
§ 8. 

 
 
26.11.2021 
Sten-Rune Jensen 


